

EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

[Texte]

Tuesday, September 15, 1987

• 0900

The Chairman: Good morning, ladies and gentlemen. We are about to begin the third journey of phase two of the studies of the Standing Committee on Communications and Culture into the question of broadcasting policy and all its implications in our country. We travelled through western Canada in May and subsequently in Atlantic Canada at the end of May and early June, and we thought we would be remiss if we neglected to hear witnesses in Canada's most populous province. So here we are in Windsor today, beginning our series of Ontario hearings. We go to London tomorrow and on to Thunder Bay on Thursday, and subsequently we will be in Toronto and in Ottawa.

We are very grateful for the thorough response to our call for a hearing here in Windsor. We have a full day ahead of us. The first witnesses this morning are from CJFI-FM-100, the president, Gerry Kennedy, and the executive vice-president, Don Chamberlain. Gentlemen, you are most welcome. We would invite you to make an introductory statement and then be prepared to answer our questions. Please proceed.

Mr. Gerald Kennedy (President, Blue Water Broadcasting Limited): Mr. Chairman, Blue Water Broadcasting Limited are owners and operators of radio stations CKJD and CJFI-FM in Sarnia and CHYR in Leamington. With me today is my partner and executive vice-president, Don Chamberlain.

We wish to address the issue of private station broadcasting as it applies to the markets in which we operate, and in particular the area of private FM broadcasting. We have just concluded the purchase of the stations referred to and are now embarking on a long and probably difficult project to revitalize three radio stations that have had a long history of losses. At the very beginning, substantial sums of money must be spent on the replacement of equipment and on new premises. This must be done before one dollar of extra income is earned.

During our presentation to the CRTC at the time of our application, we made these facts known to the commission, and at the same time we asked for a special exemption by way of an experimental FM licence for CJFI-FM. Sarnia, by its geographical location on the United States border, and with a large number of U.S. radio signals available, is in a unique situation not found in other parts of Canada. The granting of an experimental licence would have provided us with greater freedom from existing regulations in order that we might compete more effectively with the largely unregulated U.S. FM

TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

[Traduction]

Le mardi 15 septembre 1987

Le président: Bonjour, mesdames et messieurs. Nous entamons le troisième périple de la deuxième phase d'étude du Comité permanent des communications et de la culture sur la question de la politique de radiodiffusion et de toutes ses implications pour notre pays. Nous nous sommes déplacés dans l'Ouest en mai, puis dans la région atlantique à la fin de ce même mois et au début du mois de juin, et nous avons pensé que notre tâche serait incomplète si nous négligions d'entendre des témoins dans la province la plus peuplée du Canada. C'est donc aujourd'hui à Windsor que nous commençons notre série d'audiences en Ontario. Demain, nous serons à London, jeudi à Thunder Bay, puis ultérieurement à Toronto et à Ottawa.

Vous êtes très nombreux à avoir répondu à notre invitation. Nous vous en sommes reconnaissants. La journée sera longue. Les premiers témoins ce matin seront Gerry Kennedy, le président, et Don Chamberlain, le vice-président exécutif, de CJFI-FM-100. Messieurs, bienvenue. Nous vous invitons à faire une déclaration préliminaire, puis à répondre à nos questions. Je vous en prie.

M. Gerald Kennedy (président, Blue Water Broadcasting Limited): Monsieur le président, Blue Water Broadcasting Limited est le propriétaire et l'exploitant des stations de radio CKJD et CJFI-FM, à Sarnia, et CHYR, à Leamington. Je suis accompagné aujourd'hui de mon associé et vice-président exécutif, Don Chamberlain.

Nous souhaitons vous entretenir de la question des radios privées, puisque c'est notre domaine, et en particulier de la question des radios privées diffusant sur la bande FM. Nous venons tout juste de conclure l'achat des stations précitées, et notre objectif, dont la réalisation sera longue et probablement difficile, est de revitaliser ces trois stations qui, depuis longtemps, opèrent à perte. Pour commencer, il nous faudra investir de larges sommes d'argent pour remplacer l'équipement et trouver de nouveaux locaux. Il faudra le faire avant avoir même gagné un seul dollar.

Lorsque nous avons présenté notre dossier de demandes, nous avons exposé tous ces faits au conseil et nous lui avons demandé à titre d'exemption spéciale une licence FM expérimentale pour CJFI-FM. Sarnia, de par sa situation géographique à la frontière des États-Unis, reçoit un très grand nombre de stations américaines et se trouve donc dans une situation unique, qu'on ne retrouve nulle part ailleurs au Canada. L'octroi d'une licence expérimentale nous aurait donné une plus grande liberté vis-à-vis des règlements existants et nous aurait permis de concurrencer de manière plus efficace les stations FM